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Zápis ze 4. zasedání předsednictva  

Rady vlády pro informační společnost 

Termín zasedání: 3. března 2023 od 9.00 hod. do 11:10 hod. 

Místo konání: Starý tiskový sál, Úřad vlády, Nábřeží E. Beneše 128/4, Praha 1 

 

Účastník  Instituce Poznámka 

PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D. Předseda RVIS Místopředseda 
vlády pro 
digitalizaci 

online 

Mgr. Milena Jabůrková, MA Místopředsedkyně Svaz průmyslu 
a dopravy ČR 

Zastoupena 
Kateřinou 
Kalužovou 

Mgr. Jana Kotalíková Místopředsedkyně ÚV Zastoupena  
Mgr. Veronikou 
Vaňkovou 

Ing. Tomáš Krejčí Místopředseda NÚKIB Zastoupen  
Ing. Jaroslavem 
Šmídem 

Mgr. Jan Míča Místopředseda  ÚV  

Ing. Petr Očko, Ph.D. Místopředseda MPO Zastoupen 
Danielem 
Všetečkou, MSc. 

Ing. Eva Pavlíková Místopředsedkyně Česko.Digital  

Ing. Mgr. David Sláma Místopředseda MV  

Mgr. Leona Gergelová 
Šteigrová, Ph.D. 

Místopředsedkyně MMR  

Mgr. Martin Archalous Host ÚV  

Mgr. Andrea Balažková Host MV  

Ing. Stanislav Bogdanov Host MV  

Ing. Monika Callerová, MBA Stálý host ÚV  

Kateřina Kalužová 
Zástup 
místopředsedkyně 

Svaz průmyslu 
a dopravy ČR 

online 

Ing. Martin Mesršmíd Host DIA  

PhDr. Tereza Pluskalová Host ÚV  

Ondřej Profant Stálý host ÚV  

Bc. Marek Pur  Stálý host NAKIT  
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Ing. Jaroslav Šmíd 
Zástup 
místopředsedy 

NÚKIB 
 

Mgr. Anna Urbanová Host ÚV  

Mgr. Martin Úlovec Stálý host MŠMT  

Mgr. Veronika Vaňková 
Zástup 
místopředsedkyně 

ÚV 
 

Daniel Všetečka, MSc. Stálý host a zástup 
místopředsedy 

MPO  

Ing. Lenka Zátorská Host ÚV  

 

 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání a schválení programu 

(PhDr. I. Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

2. Zpráva garantů o pracích na prioritních tématech 

(předsedové výborů, vedení kabinetu digitalizace ÚV a DIA)  

3. Půlroční monitoring projektů IP 3 (Strategický rámec rozvoje veřejné správy 

v ČR pro období 2014–2020)  

(Mgr. Andrea Balažková, vedoucí realizace IP3, MV)  

4. Zpráva o plnění NPO projektů 

(Ing. Stanislav Bogdanov, MV ČR) 

5. Aktuální stav DIA 

(Ing. Martin Mesršmíd, ředitel DIA) 

6. Digitální zmocněnci a jejich znovuzapojení do komunikace 

(Bc. Marek Pur, vedoucí programu Digitální Česko, NAKIT)  

7. Různé 

• Hlasování o změnách v organizaci RVIS 

• Program plenárního zasedání 17. března 2023 

• Aktualizace statutu RVIS 

• Výroční zpráva RVIS za rok 2022 – stav 

8. Ukončení  

(PhDr. I. Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 
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1) Zahájení jednání a schválení programu 

Předseda RVIS Ivan Bartoš zahájil jednání Předsednictva Rady vlády pro informační 

společnost (dále jen „RVIS“ nebo „Rada“).  

Následně prověřil usnášeníschopnost. Zahájení jednání se účastnilo osm z devíti členů 

předsednictva respektive jejich pověřených zástupců. Pověřená zástupkyně paní Kalužová se 

z důvodu technických problémů připojila online po schválení programu. Následně 

předsednictvo jednalo v plném složení.  

Předseda Bartoš prohlásil jednání za zahájené. Poděkoval zúčastněným za účast.  Přivítal 

mezi účastníky M. Mesršmída, ředitele DIA. 

Předseda RVIS představil program jednání a upozornil na právo členů Předsednictva doplnit 

do programu části Různé další body, čehož nikdo nevyužil.  

Předseda RVIS nechal o programu zasedání hlasovat. 

Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/03/03/U1: Předsednictvo Rady vlády pro 

informační společnost schvaluje navržený program dnešního zasedání. 

 

 

2) Zpráva garantů o pracích na prioritních tématech 

Předseda RVIS požádal garanty o stručné shrnutí stavu přidělených priorit. Poukázal na 

přílohu (ad přiložená Příloha 1), podle které se jednání povede.  

Požádal M. Callerovou, aby zahájila a následně koordinovala vstupy. Navrhl, aby diskuse 

k jednotlivým prioritám následovala ihned po informaci garanta k dané prioritě. 

Během diskuse poukázala M.Callerová na potřebu prioritizovat diskutovaných 38 témat, aby 

bylo možné dodržet časovou dotace. Předseda RVIS okomentoval, že je věcí předsedů 

výborů a zároveň garantů, které prioritě ze svého portfolia dají větší nebo menší prostor.  

1. Legislativa – Zákon o zadávání veřejných zakázek (ZZVZ) 

- Informace ad Příloha 1 

2. Legislativa – Zákon o DIA 

- M. Callerová navrhla uzavření priority s poukazem na to, že Zákon o DIA byl 

již schválen.  

- D. Sláma navrhuje prioritu ponechat. Domnívá se, že je třeba věnovat se 

aktivitám, na které se „zapomnělo“ a které se ještě objeví v průběhu 

transformace. Domnívá se, že bude muset ještě vzniknout dočišťovací 

legislativní materiál. Uvádí jako příklad aktivity, potřebné k dořešení „Čtení 

údajů z ROBu“.  

- Předseda RVIS potvrzuje názor D. Slámy a navrhuje přejmenovat prioritu na 

„Další legislativní práce související s transformací a DIA“ a rozšířit téma. 

Nemusí to být jen legislativa ve formě zákonů, ale mohou to být i dílčí usnesení 

předkládaná vládě. Přiřazuje garanci týmu pana ředitele Slámy z MV a M. 

Archalousovi z UV. Požaduje, aby se dolistovaly úkony, které je třeba vyřešit a 

byl předložen harmonogram. 
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- D. Sláma doplňuje k tématu dopad transformace na usnesení vlády: Jeho tým 

nyní vypracovává přehled usnesení vlády, které souvisí s agendami MV 

delimitovanými k 1. 4. na DIA. Usnesení dělí do třech skupin (1) obsoletní 

usnesení vhodná ke zrušení (2) usnesení, kde je třeba nahradit MV za DIA bez 

dalšího (3) usnesení, ve kterých  MV zůstává kvůli součinnosti a bude přidána 

DIA. Dnes by měla být usnesení vylistována. Během příštího týdne by mělo být 

vyřešeno, jak tuto skupinu usnesení předat vládě ČR a jak změny procesně 

vyřešit. Legislativně procesní věc dosud není zcela vyjasněna. 

- M. Archalous položil dotaz, kdo bude předkladatelem výše uvedených 

usnesení Vládě? MV, UV nebo se zvažuje spolu- předkladatelství? D. Sláma 

odpovídá, že se bude jednat o desítky usnesení a návrh procesu bude hotov 

příští týden.  

3. Transformace – Převod agend MV ČR, DIA, NAKIT 

- Informace poskytl M. Mesršmíd v bodě 5. dnešního jednání 

4. eGovernment Cloud 

- M.Pur zdůraznil současný velký vliv projektu Transformace na tým řešící 

projekt. Projekt se potýká s odchody osob/ změnami jejich kompetencí/ 

soustředění se členů týmu na nové role v DIA. Tým proto není zcela funkční 

pro další rozvoj priority. Bude nejspíše třeba utvořit nově pracovní skupinu a 

zohlednit budoucí vliv DIA na téma. Projekt nicméně běží. 

- Předseda RVIS sdělil, že v současné době jsou hlavní prioritou projekt 

Transformace a systém centrálních registrů. Jiné aktivity jsou částečně 

pozastaveny a jejich postup není hlavní prioritou. 

- Předseda RVIS zmínil, že problematikou eGovernment Cloudu se zabývá 

náměstek O. Profant.  

- E. Pavlíková poukazuje na to, že je třeba zpřesnit informace o projektu/prioritě 

– především co je jeho cílem a jaký je časový rámec. Jinak je obtížné pro 

osoby, které nejsou zapojeny do projektu, určit závažnost externích vlivů, které 

se zde diskutují, na prioritu. Zmínila obdobnou problematiku při hlasování o 

IROP projektech – potřeba zpřesnit informace pro členy RVIS. 

- Předseda RVIS zdůraznil potřebu mít harmonogramy alespoň v hrubém 

rozlišení (např. kvartální). Požaduje, aby byl při dalších kontrolách ke každé 

prioritě dodán časový výhled, milníky a očekávané kritické momenty, (např. 

legislativa).  

- Ondřej Profant: Velkým problémem je pro tento projekt legislativa - „Zákon o 

zadávání veřejných zakázek“. Po schválení změn u ZZVZ by mělo dojít k 

výraznému posunu. 

5. Veřejný cloud 

- M.Pur zdůraznil současný velký vliv projektu Transformace na týmy řešící 

projekt. Projekt se potýká s odchody osob/ změnami jejich kompetencí/ 

soustředění se členů týmu na nové role v DIA. 

- O.Profant: vše běží. Důležité je udržet komunikaci se stakeholdery. Zmínil malé 

množství dodavatelů vzhledem k dlouhé době ověřovacího procesu. 

6. Konektivita, rozvoj vysokorychlostních sítí 

- D. Všetečka upřesnil text v Předloze 1 (opraveno) k projektům z NPO a nechal 

opravit na „Od ledna 2023 již probíhá výběr úspěšných projektu“. Jedná se o 

výzvu za 2,85 mlr. Kč  



Úřad vlády České republiky 
Rada vlády pro informační společnost 
 

 

 

 

5 

- Předseda RVIS komentoval, že výzvy vyžadující infrastrukturní zásahy, jsou 

limitovány v momentu realizace možnostmi / rychlostí stavebního řízení. 

Informoval, že probíhaly dohody MPO a MMR. Předseda RVIS klade dotaz, 

zde nedochází ke kolizi stavebního řízení a aktivit potřebných pro budování sítí 

a koncových stanic infrastruktury? D. Všetečka zajistí odpověď.   

7. Umělá inteligence 

- nediskutováno  

8. Jednotná digitální brána 

- M. Pur poukazuje na problémy projektu v oblasti „Vysoké školy“. Větší detail 

bude řešen v bodě „4. Zpráva o plnění NPO projektů“ 

9. Evropská digitální inovační centra 

- D. Všetečka poukázal na pokroky projektu – ad Příloha 1.  

10. Implementace evropských předpisů v digitální a datové oblasti 

- D. Všetečka poukázal na pokroky projektu – ad Příloha 1.  

11. Mobilní aplikace státu 

- Gestorem se stane v budoucnosti velmi pravděpodobně DIA. Z důvodu 

pracovní vytíženosti na obou stranách nedošlo zatím k setkání předsedy 

Výboru IKČR M. Pura a zástupců DIA. 

12. eWallet / eDokladovka/ eObčanka 

- Gestorem se stane v budoucnosti velmi pravděpodobně DIA. Z důvodu 

pracovní vytíženosti na obou stranách nedošlo zatím k setkání předsedy 

Výboru IKČR M. Pura a zástupců DIA. 

13. Tečka a čTečka 

- M.Pur navrhuje vzhledem k minimálnímu použití a malé pravděpodobnosti 

dalšího rozvoje, vyřadit prioritu 

- E.Pavlíková poukazuje na potřebu sledovat, zda nedojde k rozvoji nebo 

sledovat využitelnost pro jiné aplikace.  

- Předseda RVIS navrhuje, aby  došlo k setkání se zástupci Ministertsva 

zdravotnictví (J.Pavlovic) a pokud se nepotvrdí rozvoj, pak vyřadit prioritu.  

14. RUIAN 

15. ROS 

16. Registr strategií 

17. Mandátní registr a registr zastupování 

- Doplněno k Příloze 1 - existuje pracovní skupina, vedená ředitelem P. 

Kuchařem a DIA. Proběhly již dvě schůzky. Hlavní kontaktní osoby jsou M. 

Mesršmíd a P. Kuchař. 

18. Gov.cz 

- Informace ad Příloha 1 

- Na dnešních Předsednictvu RVIS bude založena Pracovní skupina pro 

doménu *.gov.cz  

19. Rozvoj datovek 

- M. Mesršmíd, ředitel DIA, poukazuje na nález UHOS s Českou poštou: 

smlouva neumožňuje rozvoj datových schránek. Hledá se řešení, jak rozvoj 

datových schránek smluvně zajistit.  

- M. Sláma z MV doplňuje, že většina datových schránek pro fyzické osoby 

podnikající je již zřízena – cca 1,5 mil. datových schránek k 27. 2. 2022, tedy 

cca 60 tisíc datových schránek zřízeno denně. Dále poukazuje na potřebu 
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informační kampaně (MV spolu s Finanční správou a GFŘ) osvětlující, že 

fyzické osoby podnikající se zřízenou datovou schránkou musí podat datové 

přiznání elektronicky. Je riziko, že část osob o této povinnosti není 

informována. Hrozí jim pokuta, pokud nebude povinnost dodržena. D. Sláma 

informuje také o významném množství rušených živností – cca 10 tisíc 

zrušených živností v únoru. 

- Předseda RVIS reaguje –  jaký je plán na MV pro nastíněné riziko„ neznalost 

nebo i neschopnost podat daňové přiznání elektronicky a možná pokuta“? O 

tomto problému se mluvilo již před dobou. Apeluje, aby se cca do týdne vytvořil 

krizový scénář, jak předejít nastíněným rizikům a jak dovést k naplnění 

povinnosti i osoby, které např. nemají kompetence ovládat datové schránky 

nebo nemají datové připojení. Jedná se o urgentní úkol. 

- M. Archalous – poukazuje na debatu na Radě vlády pro lidská práva, zda 

nezaslat dotčeným osobám urgenci.  

- Předseda RVIS dále zdůrazňuje, že musí proběhnout předání agendy 

datových schránek, neboť vedoucí této agendy ředitel R. Vrba odchází do jiné 

oblasti digitalizace.   

20. Zajištění platformy (znalost české pozice, konzultace se stakeholdery) potřebné pro 

vyjednávání o pozici Česka v digitální Evropě 

- J. Míča informuje o činnosti Výboru ČDE. Poukazuje na nižší aktivitu členů, 

aktivní především zástupci UV, MPO a Svazu průmyslu a dopravy 

21. Digitalizace stavebního řízení ve vazbě na zavedení metody BIM v ČR a digitální mapy 

veřejné správy a DTM 

- L. Steigerová informuje o hlavních činnostech nově vzniklého Výboru pro 

digitalizaci stavebního řízení a územního plánování – zeštíhlení výboru, 

resuscitace Pracovní skupiny pro digitalizaci stavebního řízení a územního 

plánování. Zmiňuje jako klíčovou veřejnou zakázku na informační systém, kde 

již proběhly tržní konzultace.  

22. Efektivita financování digitalizace 

- Informace ad Příloha 1 

23. Digitální vzdělávání / Podpora a rozvoj digitálního well-beingu žáků a učitelů 

- Informace ad Příloha 1 

- Nový Pilíř 4 – jsou vydefinovány  hlavní a dílčí cíle, ke kterým se připravují 

metriky a návrhy opatření ve spolupráci s M. Purem, předsedou Výboru IKČR 

- Potvrzení nominací stálých členů výboru 

24. Digitální vzdělávání / Prevence digitálního vyloučení 

- Ad informace k prioritě 23 

25. Digitální vzdělávání / Reskilling / upskilling v profesích dotčených digitalizací 

a automatizací 

- Ad informace k prioritě 23 

26. Digitální vzdělávání / Vyhodnocení plnění dílčích opatření již přijatých MSDV – 

Meziresortní skupinou pro digitální vzdělávání 

- Ad informace k prioritě 23 

27. Digitální vzdělávání / Dostupnost digitálních vzdělávacích zdrojů 

- Ad informace k prioritě 23 

28. Zvýšení kapacit a kompetencí zaměstnanců ve veřejné správě – návrh plánu prací 
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- Funguje v úzké kooperaci s novým pilířem Digitální vzdělávání a Výborem pro 

Digitální vzdělávání 

- Připravují se aktivity ve formě konferencí, budou součástí nové obálky NPO 

29. Horizontální priority –  Propojený datový fond – sdílení dat z AIS prostřednictvím ISSS, 

vyplněné kontexty – nastavení metrik 

30. Horizontální priority – open data a open datové sady jednotlivých resortů – publikace 

(metazáznamy) NKOD 

31. Horizontální priority – Digitálně přívětivá legislativa – DPL 

- Předseda RVIS informuje, že je potřeba dodat metodologii k předkládání 

zákonů (představa o rozsahu cca 2 strany), analyzující „Jak identifikovat dopad 

zákona/ů na digitalizaci. Cílem je, aby legislativa důsledně posuzovala již při 

vzniku zákona dopady na digitalizaci.  

- D. Sláma informuje, že se PS DPL již několikrát pod vedením p. Vokáče tento 

rok setkala, toto potvrzuje i M. Archalous Uvádí zahájení připomínkování 

legislativy v PS DPL. 

32. Pravidelné sledování vládních priorit/ Stav provedení zákona č. 12/2020 Sb. Právo na 

digitální službu. 

- Předseda RVIS informoval, že proběhly aktivity pod vedením náměstka 

Kolaříka z MV. 

- Gesce P. Kuchaře 

- M. Mesršmíd zmiňuje, že probíhá revize agend veřejné správy v Katalogu 

služeb, nicméně žádá o čas, aby se s agendou seznámil podrobně, opatřil si 

informace a mohl podat přesnou zprávu. 

- D. Sláma se domnívá, že existuje půlroční monitoring, jak jednotlivé resorty 

povinnost naplňuji. Předseda RVIS žádá, aby byl report sdílen.   

33. Obnova kritické infrastruktury – základní registry 

- Předseda RVIS důrazně žádá harmonogram, neboť se jedná o velkou prioritu 

a úkol z vlády. Je to kritický projekt – je potřeba mít přehled o plánech nákupu, 

obnovy, testování komponent a HW, atd. 

- D. Sláma reaguje, že může dodat harmonogram téměř obratem. Projekt běží. 

Řeší se před-tržní konzultace. Podstatné je vědět, zda otevřené veřejné 

zakázky mohou přejít na DIA. 

34. Crossresortní projekty – JePEK 

- Součást informace o NPO projektech 

35. Crossresortní projekty – eTourism 

- Součást informace o NPO projektech 

36. Crossresortní projekty – ICAS – Integrovaný cizinecký agendový systém 

- Součást informace o NPO projektech 

37. Crossresortní projekty – ZOS 

- Běžící projekt 

38. Rodná čísla 

- M. Callerová informuje, že zatím ještě zjišťuje informace o stavu aktivit 

- E. Pavlíková připomíná, že Předsednictvo RVIS schválilo v 2022 posunutí 

aktivity o rok. M. Callerová doplní konkrétní usnesení, kde se toto řešilo. 

Před hlasováním předseda RVIS zdůrazňuje nutnost podložit všechny priority harmonogramy.  
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Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/03/03/U2: Předsednictvo Rady vlády pro 

informační společnost bere na vědomí předložené informace a ukládá garantům prioritních 

témat dodat do 21. března 2023  informace o harmonogramech, milnících a cílech priorit.  

 

3) Půlroční monitoring projektů IP 3 (Strategický rámec rozvoje 

veřejné správy v ČR pro období 2014–2020) 

Předseda RVIS I. Bartoš předal slovo paní A. Balážkové, vedoucí realizace IP3, MV. 

Paní Balážková navázala na svou online prezentaci dne 17. 2.2023, kdy byla členům 

Předsednictva nabídnuta možnost účastnit se online diskuse před hlasováním Předsednictva 

RVIS per rollam ve věci "Vzetí na vědomí předloženého půlročního monitoringu 

Implementačního plánu pro strategický cíl 3 Strategického rámce rozvoje veřejné správy 

České republiky pro období 2014–2020 (IP3)".  

Přílohu 2 krátce představila. Sdělila, že se jedná o informativní materiál. Podrobná informace 

bude podána ve zprávě pro Vládu ČR koncem první poloviny roku 2023, kterou budou mít 

členové RVIS možnost připomínkovat.  

Poukázala na problematický projektový okruh 3.4 eCulture, který se nepodaří naplnit a kde 

vyjma projektu Národní knihovny nebyl žádný projekt realizován. Zmínila, že některé projekty 

budou v rámci IROP prodlouženy a některé dosud nedokončené projekty budou převzaty 

NPO. V podkladu Příloha 2 je vidět, zda existuje provázanost konkrétních projektů 

s programem Digitální Česko.  

D. Sláma doplnil jako gestor strategického rámce - potvrdil, že se jedná o končící program  a 

nyní je soustředění především na programu Digitálního Česka.  

Předseda RVIS položil dotaz, zda platí, že veškeré projekty lze zařadit do kategorií: projekt 

byl zdárně ukončen/ projekt byl zrušen/ projekt běží dále v rámci jiného programu.  

D. Sláma sdělil, že doplnění takovéto informace ke každému jednotlivému projektu do zprávy 

podporuje. 

E. Pavlíková během diskuse o usnesení upozornila, že pro osoby schvalující programy 

„z venku“ je třeba znát rizika a mít informaci o rizikových faktorech. 

Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/03/03/U3: Předsednictvo Rady vlády pro 

informační společnost bere na vědomí stav projektů k 31. prosinci 2022 v rámci půlročního 

monitoringu Implementačního plánu 3, Strategického rámce rozvoje veřejné správy – dle 

přílohy „IP3_K_31_12_2022 FINAL.xls“, a vyžaduje si dodatečné informace k okruhu 3.4 

eCulture. 

 

4) Zpráva o plnění NPO projektů 

Předseda RVIS předal slovo Stanislavu Bogdanovovi z MV, který omluvil náměstka Lukáše 

Kolaříka, jehož zastupoval, a přednesl zprávu o plnění projektů Národního plánu obnovy 

(NPO), konkrétně komponent 1.1 a 1.2, kde finanční prostředky směřují do eGovernmentu.  
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Indikátorem ke zjištění stavu projektů jsou právní akty, které jsou vydané u cca 50% 

komponent. Z celkových cca sto dvaceti projektů probíhá komunikace u cca padesáti projektů. 

Dá se očekávat problematický závěr u projektů, se kterými není navázána vhodná spolupráce. 

Cca 50% projektů, alokace (cca 5 mld. Kč) i většina milníků končí v letech 2025 a 2026. Na 

riziko této kumulace a s ní vzniklých problémů bude reagovat dopis ministra vnitra apelující 

na přidělení priority projektům NPO, které končí v období 2025–2026. 

Úspěchem je, že v rámci první platby se podařilo realizovat první dva milníky v celkové 

hodnotě asi 250 mil. Kč. 

Druhá platba je právě v řešení, druhá žádost se má podávat do září 2023. Milníky jsou 

rozděleny podle rizikovosti – tři milníky běží v pořádku, u čtyř se vyskytly řešitelné problémy. 

U Jednotné digitální brány se vyskytlo velké riziko u implementace SDG, konkrétně u zavedení 

digitální služby vysokých škol. V případě rizika tohoto typu je možné řešit situaci vyškrtnutím 

(pak se musí vracet prostředky) nebo nahrazením projektu. V případě vysokých škol by došlo 

k nahrazení za eDálnice (v řešení Ministerstvem dopravy). Lhůta, po kterou bude možné 

projekty změnit či vyškrtnout, končí za cca měsíc a tyto kroky je nutné vyjednat s Evropskou 

komisí (EK). 

Další otázkou je rizikový projekt Úprava agendového informačního systému ePasy dle NAP 

(celkově za cca 2 mil. Kč), který bude při nejhorším vyškrtnut. 

Amendment 

Probíhá jednání s Evropskou komisí ohledně aktualizace stávajícího nastavení NPO. Byl 

rozeslán dotazník, na jehož základě se sešlo 16 požadavků na změnu. Hledají se řešení na 

národní úrovni i na základě jednání s EK. Nejčastějším požadavkem je prodloužení doby 

plnění či změna financování. 

Update 

Nové finanční prostředky, které EK rozděluje na základě výpočtu poklesu ekonomiky 

z minulých let. Jedná se celkem o 25 mil. Kč. V současné době probíhá komunikace s EK nad 

předvýběrem, který schválila vláda v prosinci minulého roku. Mezi nimi jsou rozšíření investice 

na kybernetickou bezpečnost – především pro oblast zdravotnictví, dopravy a veřejné správy 

(6 mld. Kč), transformace řízení digitalizace – finanční prostředky na podporu DIA a na rozvoj 

řízení eGovernmentu (1,5 mld. Kč), IROP – dofinancování u výzev 3 a 4. Pracovní schválení 

se podle posledních informací očekává v březnu až v dubnu, formální schválení ze strany EK 

do června a poslední formální schválení ze strany členských států, Ecofinu atd. v rámci třetího 

čtvrtletí tohoto roku, kdy budou otevřeny nové výzvy. Bude otázka národního rozhodnutí, kdy 

bude započato s alokací nových finančních prostředků, jelikož i tyto prostředky jsou termínově 

omezeny k čerpání do roku 2026. 

Úskalí při plnění projektů 

Dochází ke komplikacím v plnění na základě vnímání příjemců Národního plánu obnovy jako 

koheze, v rámci které je možné prodlužovat doby plnění. V případě NPO jsou termíny jasně 

stanoveny, každá změna znamená vyjednávání s EK. Prodloužení je možné rámcově pouze 

o dva až čtyři měsíce. Tato možnost vyjednávání v rámci amendmentu se však zanedlouho 
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uzavře. Není pravděpodobné, že by se možnost dalších úprav znovu otevírala. Dalším 

úskalím při plnění projektů je nedostatečný reporting ze strany projektů směrem k MV, kdy se 

projekty dlouhodobě jeví jako bezproblémové a teprve s představením konkrétních výstupů 

se zjevují problematické otázky. S. Bogdanov apeluje na dodržování termínů a včasné 

informování o vzniklých problémech, díky kterému bude dostatečný prostor na řešení 

a nápravu vzniklé situace. Detailně je možné řešit dvě žádosti o platbu dopředu, ostatní se 

řeší v rámci pravidelného reportingu jednou za půl roku.  

Na základě snahy o aktivizaci příjemců byl ze strany MV podán předsednictvu RVIS návrh, 

aby byl na zasedáních RVIS pravidelně přednášen půlroční reporting projektů, díky kterým by 

vznikly další kanály, jak aktivizovat příjemce a zvýšit prioritu projektů. 

Jan Míča (ÚV) – Otázka Jednotné digitální brány rezonovala i na Výboru pro Česko v digitální 

Evropě, kdy se MŠMT vymezilo proti alokaci finančních prostředků na eDálnice a byla 

přislíbena trilaterální schůzka k této věci. 

S. Bogdanov – Je srozuměn se situací, ovšem je potřeba dodržovat harmonogram. Byla opět 

vypsána výzva, čeká se na aktivitu ze stran VŠ. Pokud toto neproběhne, bude z těchto důvodů 

opětovně přikročeno k realizaci eDálnice. 

David Sláma (MV) – Potvrdil, že toto téma všude intenzivně rezonuje, probíhá komunikace 

i s MV ohledně úprav, což velmi kvituje. Bude usilováno o společnou schůzku MV, MŠMT 

a ČVUT, které má koordinovat projekt za všechny VŠ, na které dojde k domluvě, jak zajistit 

naplnění všech dohodnutých podmínek. 

Předseda RVIS – Půlroční reporting na RVIS považuje za příliš pasivní a doporučoval by 

častější komunikaci či revizi, např. jednou za dva týdny, aby bylo možné včas eskalovat 

vzniklé problémy a vést komunikaci ve vyšších patrech úřadů. 

S. Bogdanov – Souhlasí s předkládáním reportů ve čtrnáctidenní frekvenci v kooperaci se 

sekretariátem RVIS. Monika Callerová (ÚV) za sekretariát souhlasí. 

Předseda RVIS Bartoš položil dotaz, zda má někdo z přítomných návrh k doplnění 

navrhovaného usnesení, čehož nikdo nevyužil. 

Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/03/03/U4: Předsednictvo Rady vlády pro 

informační společnost bere na vědomí předložené informace a souhlasí s navrženým řešením 

– půlročním reportingem stavu plnění projektů NPO na plenárních jednáních RVIS. 

 

 

4) Aktuální stav DIA 

Předseda RVIS předal slovo řediteli DIA Martinu Mesršmídovi, který referoval o aktuálním 

stavu transformace při vzniku DIA. Transformace je dlouhodobě řízená transformačním 

týmem, který vede Lenka Zátorská, ředitelka Kabinetu vicepremiéra pro digitalizaci na Úřadu 

vlády ČR. Nově byla zavedena paralelní struktura s ředitelem D. Slámou (MV), která pokrývá 

rizika detekovaná samotnými zaměstnanci MV. Všechny aktivity směřují k přechodu Správy 

základních registrů, Odboru eGovernmentu a Odboru hlavního architekta pod DIA k 1. dubnu 
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2023 a k náboru dalších zaměstnanců, kteří budou kompenzovat skutečnost, že zmíněné 

odbory MV nejsou samonosné a nemají vlastní ekonomický či personální odbor. V tuto chvíli 

je proto stěžejní přijmout zaměstnance, kteří budou vykonávat tuto agendu. 

Vlastní těžiště prací aktuálně stojí na zajištění vlastního fungování úřadu – zajištění metodik 

a aktů interního řízení úřadu, převod licencí spisové služby, zajištění a instalace 

ekonomického systému, spisová rozluka apod. Paralelně probíhají všechny činnosti potřebné 

k převodu zaměstnanců, nábor nových zaměstnanců – zejména posílení ekonomického 

a personálního odboru, ale i dalších odborností. 

Dále probíhá převod systémů. Je třeba převést všechny certifikáty z Ministerstva vnitra na DIA 

včetně změny textace, což jsou změny sice jednoduché, ale vyžadující koordinaci mnoha 

dodavatelů, vypínání systémů a jejich opětovné startování v určitém specifickém pořadí, což 

jsou operace, které dosud nebyly nikým prováděny, a je s nimi spojeno určité riziko. Např. 

bude nutné shodit systém datových schránek na dobu až jednoho či dvou dnů, kdy se budou 

měnit jejich certifikáty a textace. DIA počítá s krizovou komunikací v tuto napjatou dobu. 

Proběhne schůzka pana ředitele Slámy s dodavateli a správci systémů na straně MV (DIA) 

k zajištění optimální koordinace všech zúčastněných osob. 

Zároveň probíhá dodatkování trojstranných dohod mezi MV, DIA a všemi dodavateli 

k zajištění právní jistoty při přechodu smluv z MV na DIA. 

Současně se velmi intenzivně řeší situace ohledně NAKIT, který měl podle původního plánu 

přejít k 1. dubnu pod DIA, což aktuálně nenastává. Řeší se způsob zadávání nových zakázek 

a způsob zajištění kontinuity existujících smluv s NAKIT. Vzniká horizontální spolupráce na 

základě usnesení vlády a smlouvy o horizontální spolupráci DIA a NAKIT. 

Náklady na transformaci narůstají, jsou však stále v rámci prostředků, které byly na 

transformaci uvolněny. 

Aktuální projekty DIA, na kterých  se pracuje: 

 eDokladovka 23 – ve fázi detailní definice funkcionalit projektu, částečně je zadaná 

backendová část, na které se začne brzy pracovat. 

 eDokladovka EU – definice projektu, spolupráce se soukromými subjekty k zajištění 

evropské digitální peněženky včetně zajištění jejího hladkého přechodu a přijetí trhem 

jak na straně uživatelů, tak soukromým sektorem. U soukromého sektoru se 

předpokládá, že bude jak uživatelem identity, tak vydavatelem kvalifikovaných atributů, 

kterými se budou moci občané prokazovat. 

 Redesign a vylepšení Portálu občana. 

 Zásadní změna aplikace gov.cz spojená se změnou Portálu občana. 

 Práce na mandátovém registru a nových metodikách odboru hlavního architekta, což 

je jedna z hlavních budoucích pravomocí DIA. 

Eva Pavlíková (Czech.Digital) položila otázku, v čem může být RVIS nápomocný pro zmírnění 

rizik transformace. 

M. Mesršmíd jako důležité vyzdvihl personální zajištění a poprosil o doporučení vhodných 

osob. Odcház klíčoví lidé z Odboru hlavního architekta, z SZR a další specialisté. Je velká 
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snaha pracovat s konkrétními požadavky zaměstnanců k zajištění kontinuity jejich práce 

v DIA. 

Co se týče rizik, je nutné vybudování legislativního oddělení. Tento odbor je značně 

poddimenzován, stejně jako call centrum a oddělení podpory, kde několikanásobně narostla 

potřeba podpory občanům. 

Předseda RVIS vyjádřil dík řediteli Slámovi za velkou rychlost odbavování objevivších se rizik. 

Doplnil, že kromě možnosti doporučit vhodné pracovníky pro DIA má RVIS významnou 

možnost eskalace problémů, konkrétně např. otázky týkající se rychlejšího uvolňování 

finančních prostředků a další. Poukázal na fakt, že řada věcí nebyla zřejmá dostatečně včas, 

aby bylo možné předejít vzniklým komplikacím. Zároveň požádal o specifikování konkrétních 

témat, u nichž může RVIS podat pomocnou ruku např. při zmíněné eskalaci na vyšších 

místech. 

D. Sláma – Roman Vrba a Michal Pešek vytvoří předávací protokoly, aby bylo zajištěno know 

how. Probíhá snaha udržet stávající zaměstnance pro DIA nebo na MV. Vznikla právní 

stanoviska NAKIT a SRZ ohledně přechodu smluvních závazků pod DIA, ze kterých nevyšla 

jednoznačná stanoviska. Tato otázka je v řešení, advokátní firma vypracovává jedenáct 

konkrétních otázek přechodu. Další záležitostí je vybudování backofficu na DIA, které je také 

v řešení. Odstávky systémů je snaha zajistit co nejkratší a vyladit do nejmenších detailů. 

Zároveň probíhá kontrola od NKÚ na problematiku základních registrů. Zahrnuli do kontroly 

dokumentů od roku 2015 i otázku transformace. Probíhá v součinnosti s ředitelkou Zátorskou. 

Proběhne dobudování útvaru řízení IT digitalizace na MV, aby byla vykompenzována ztráta 

způsobena delimitací. 

E. Pavlíková – Otázka, jestli nezvolit krizový režim pro komunikaci s veřejností, pokud se něco 

nepodaří – podobný případ jako aktuálně řešené datové schránky. 

M. Mesršmíd – Komunikace se připravuje na úrovni jednotlivých systémů, bylo by možné 

vytvořit zastřešující komunikaci. 

Předseda RVIS  – Vyjádřil souhlas s M. Mesršmídem a zdůraznil, že je možné se na RVIS i 

Bartoše obracet s eskalacemi při vzniklých potížích. 

 

Přijaté usnesení č. 2023/03/03/U5: Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere 

na vědomí předložené informace. 

 

 

4) Digitální zmocněnci a jejich znovuzapojení do komunikace 

Marek Pur poukázal na důležitost provázanosti struktury RVIS s digitálními zmocněnci (DZ) 

z rezortů. 

Se změnou statutu došlo ke snížení počtu členů RVIS – ne všichni digitální zmocněnci jsou 

v tuto chvíli členy RVIS, což vyvolává komplikace v rámci programu Digitální Česko (DČ), 

jelikož jejich role zde je klíčová. Na úrovni svého úřadu jsou odpovědni za: 
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• identifikaci a definici záměru, 

• upřesnění záměru, 

• řešení a vypořádání neshod, 

• schválení záměru, 

• zajištění financování záměru, 

• zrušení záměru ve stavu konceptu nebo závazku, 

• indikace potřeb změny cílů včetně dílčích cílů programu Digitální Česko. 

M. Pur přednesl návrh, aby vznikla skupina všech digitálních zmocněnců, která se bude 

scházet zhruba čtyřikrát ročně a kde budou přednesena všechna důležitá témata jak ze strany 

DČ k DZ, tak od DZ k DČ včetně úkolů od DČ vůči DZ, vše v kooperaci se sekretariátem RVIS. 

Všechna ministerstva mají své nominanty, ne všechny správní úřady mají DZ nominovány. 

Bylo by vhodné, aby některé velké organizace jako Policie ČR, Hasičský záchranný sbor ČR, 

Česká správa sociálního zabezpečení atp. měly své vlastní digitální zmocněnce kvůli 

zefektivnění a zpřehlednění komunikace s těmito rezortními organizacemi. 

Ivan Bartoš položil dotaz, jestli je vhodné neobracet se s nominacemi na konkrétní orgány, ale 

na ministry, pod které organizace spadají. M. Pur to potvrdil a dodal, že se předpokládá, že 

DZ rezortních organizací nebudou mít stejná práva jako DZ centrálních úřadů. Bylo 

dohodnuto, že M. Pur v nejbližší době zajistí definici těchto pravomocí a rozeslání digitálním 

zmocněncům.  

D. Sláma uvedl, že by bylo vhodné vypracovat upgrade požadavků kladených na DZ. Popsal 

vlastní praxi, kdy na něj jako digitálního zmocněnce za MV nikdy nebyly kladeny žádné 

požadavky. Navrhl vytvořit soubor kompetencí a povinností DZ, jako jsou např. přístupy 

(Archirepo atp.). 

J. Míča se vyjádřil se k roli DZ a doporučil apelovat na to, aby byly nominovány osoby, které 

dokážou zajistit komunikaci a součinnost v rámci celého svého úřadu. Ze zkušenosti uvedl 

stav, kdy DZ přijímají informace od DČ, ale neposouvají je dál a zároveň nepřichází s podněty 

ze svého úřadu. 

Ivan Bartoš vyslovil prosbu zjistit, jak je nadefinovaná role DZ, příp. ji aktualizovat, definovat, 

proč je dobré mít DZ, ne jen výčet povinností a kompetencí, aby byly úřady motivovány obsadit 

pozice osobami s vhodnými dispozicemi pro tento komplexní úkol. Např. uvést faktický obsah 

činností či kompetencí, které má daná osoba vykonávat – např. má přístup k zásadním 

informacím či materiálům, prioritizaci či financování projektů atp., zastupuje organizaci, je 

v jejím vedení atp. Z toho důvodu je důležitá vhodná aktualizace statutu. Úkolu se ujal Marek 

Pur. 

M. Pur také upřesnil, že role DZ je zakotvena v Usnesení Vlády ČR ze dne 3. října 2018 č. 

629 (usnesení vlády č. 629/2018), kterým se zakládá DČ. 
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Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/03/03/U6: Předsednictvo Rady vlády pro 

informační společnost bere na vědomí předložené informace a ukládá sekretariátu RVIS ve 

spolupráci s programem DČ realizovat řešení podle návrhu. 

 

4) Různé 

Z důvodu časové tísně navrhl předseda vypuštění plánovaných témat z bodu Různé. M. 

Callerová navrhla následnou kompenzaci:  

 Hlasování o změně organizační struktury bude vypsáno per rollam. 

 Program plenárního zasedání dne 17. března bude zaslán členům předsednictva  

e-mailem na vědomí.  

 K aktualizaci statutu RVIS bude svolána samostatná online schůzka v nejbližších 

dnech.  

 Finální verze Výroční zprávy bude členům zaslána e-mailem. 

Předsednictvo RVIS přijalo informaci na vědomí.  

 

4) Ukončení 

Předseda RVIS poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 

 

 

 

 

 

 

         
PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D.  

 

 
Přílohy: 

Příloha 1: „Příloha 1_Plán prací RVIS 2023 – prioritní témata_FINAL“ 
Příloha 2: „Příloha 2_IP3_K_31_12_2022“     
    


